
ÄLMHULTS KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum Sida 

Kommunfullmäktige 2016-02-29 1 (17) 
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Övriga deltagande T.f. kommunchef Charlotta Kabo Stenberg 
Kommunsekreterare Kerstin Ernerskog 
Kommunikationschef Malin Blom, § 16 
Ekonom Camilla Åström, § 17 
 
 
 

Utses att justera Claes Lindahl (C) och Viktor Emilsson (M) 
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Kommunhuset i Älmhult, tisdagen den 8 mars 2016 klockan 15.00 
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skrifter Sekreterare 
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 Kerstin Ernerskog 
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 Helen Bengtsson (S) 
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 Beslutande 
Ordinarie ledamöter Tjänstgörande ersättare 

Sonja Emilsson (M)    
Bo Mazetti-Nissen (M)                                          
Agathe Svensson (M) 
Björn Pettersson (M) 
Marie Wallin (M) 
Tord Åkesson (M) 
Viktor Emilsson (M)  
 
Elizabeth Peltola (C)  
Gusten Mårtensson (C) 
Tomas Harrysson (C)   
Vidar Lundbäck (C)  
Peter Niklasson (C)  
Marie Olofsson (C)  
Claes Lindahl (C)  
Jessica Wihlborg (C) ej närvarande Anders Mårtensson (C) 
 
Dan Bülow (KD)  
Gun-Britt Cedergren (KD) 
 
Monica Haider (S) 
Ingemar Almkvist (S)  
Helen Bengtsson (S)  
Stefan Jönsson (S)  
Kent Ballovarre (S)  
Ann Johansson (S)  
Tommy Lövquist (S)  
Eva Ballovarre (S)   
Lars Ingvert (S)  
Maria Gustafsson (S)  
Roland Johansson (S)  
Britta Croona (S)  
Håkan Pettersson (S)   
Birgitta Bengtsson (S)  
Ingrid Bergström (S) ej närvarande Birgitta Nilsson (S) 
 
Jerker Nilsson (V)  
Ann-Louise Ljung (V) ej närvarande Predrag Jankovic (V) 
 
Jan Fagerberg (MP)  
Michael Öberg (MP) 
 
Bo Bergsjö (L) 
 
Börje Tranvik (SD) ej närvarande  - 
Gull-Britt Tranvik (SD)  
Anton Tranvik (SD) ej närvarande  - 
 
Annika Rydh (oberoende, f d SD) 
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§ 15 
 

Godkännande av dagordning 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
- Med anledning av att det inte inkommit något medborgarförslag eller någon 
motion utgår punkterna 7 och 8 (motioner respektive medborgarförslag för 
remittering). 
 
- Med ovanstående ändring godkänns den utfärdade kungörelsen som 
dagordning. 
 
_____  
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 § 16 Dnr 2016/25 040 

 
Information om Strategisk utvecklingsplan för Älmhults 
kommun, fokusområde ”Vet”/platsvarumärke 
 
Kommunikationschef Malin Blom informerar. 
 
I den strategiska utvecklingsplanen för Älmhults kommun 2015-2019 formuleras 
fem fokusområden som understödjer befolkningsökning och tillväxt. Ett av dessa 
fokusområden kallas ”Vet” och handlar om marknadsföring samt om profilering, 
identitetsskapande, stolthet och varumärkesbyggnad i samarbete med viktiga 
aktörer. 
 
Innebörden av platsvarumärkesplattform ”Älmhult – home of the home”, på vilket 
sätt kommunen arbetar med ”Vet”, arbetet under 2015 samt planerade 
evenemang och aktiviteter redovisas.   
 
_____  
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 § 17  

 
Information om Kommunens Kvalitet i Korthet, KKIK  
 
Ekonom Camilla Åström informerar.  
 
Kvalitetsmätningen Kommunens Kvalitet i Korthet (KKIK) genomförs av Sveriges 
kommuner och Landsting (SKL) sedan år 2007. År 2015 deltog 241 av Sveriges 
290 kommuner. I Kronobergs län har kommunerna bildat ett nätverk där resultaten 
jämförs mellan kommunerna.  
 
Syftet med KKIK är att kommuninvånarna ska få information om kvaliteten på den 
service som kommunen tillhandahåller, ge underlag för dialog mellan 
kommuninvånare och politiker om kommunens resultat samt att ge underlag för 
en del av kommunens styrning och verksamhetsutveckling. 
 
Informationen inriktas särskilt på resultaten som rör tillgänglighet, trygghet och 
effektivitet.  
 
KKIK består av ett 40-tal mått som är indelande i fem områden. Resultaten finns 
på kommunens hemsida www.almhult.se, SKL:s hemsida, www.skl.se/kvalitet och 
www.kolada.se. 
 
_____  
 

  

http://www.almhult.se/
http://www.skl.se/kvalitet
http://www.kolada.se/
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 § 18 
 

Meddelanden  
 
 Dnr 2015/111 700 

 Rapportering av ej verkställda beslut, kvartal 4 2015 
 Socialnämndens beslut 2016-01-27, § 7 
 
_____   
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 § 19 Dnr 2015/149 109 
 

Svar på medborgarförslag om lekplats som är 
tillgänglig för alla 
 
Sammanfattning 
 
I medborgarförslag, daterat 2015-08-23, föreslår Nina Jönsson att 
det anordnas en lekplats som är tillgänglig för alla - även 
funktionshindrade barn, ungdomar och föräldrar. 
 
Kommunfullmäktige remitterade 2015-08-31, § 139 
medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott remitterade 2015-09-29, § 229 
medborgarförslaget till tekniska förvaltningen för yttrande senast 
2015-12-31. 
 
Kommunstyrelsen behandlade tekniska förvaltningens yttrande 
2015-11-10, § 225 och beslutade att återremittera ärendet för att 
inventera tillgänglighetsanpassade lekplatser i kommunen för barn i 
olika åldrar. 
 
Beslutsunderlag 
 

 Medborgarförslag daterat 2015-08-23 

 Tekniska förvaltningens yttrande, daterat 2015-10-13 

 Tekniska förvaltningens komplettering till yttrandet, daterad  
     2016-01-04 

 Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 2016-01-26, § 30 

 Kommunstyrelsens förslag 2016-02-09, § 31 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

- Medborgarförslaget anses vara besvarat med hänvisning till 
 tekniska förvaltningens yttrande med tillhörande komplettering. 
 
_____   

 
 
 
Beslutet skickas till: 
Nina Jönsson 
Tekniska förvaltningen/B. Pettersson 
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 § 20 Dnr 2015/109 109 
 

Svar på motion om sjukvårdsinsatser inom 
närsjukvård  
 

Sammanfattning 
 
Sonja Emilsson (M) föreslår i motion, daterad 2015-05-12, att 
Älmhults kommun tillsammans med landstinget Kronoberg ska 
utreda möjligheterna att utveckla jourverksamhet vid vårdcentralen i 
Älmhult samt gör en projektbeskrivning som bör ge svar på 
effekterna på närsjukvård, akutsjukvård och ambulansverksamhet 
och hur samverkan mellan huvudmännen kan ske. 
 
Kommunfullmäktige remitterade 2015-05-25, § 84 motionen till 
kommunstyrelsen för beredning. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott remitterade 2015-06-23, § 178 till 
socialnämnden och personalutskottet för yttrande senast 
2015-11-01. 
 
Beslutsunderlag 
 

 Motion från Sonja Emilsson (M) daterad 2015-05-12 

 Personalutskottets yttrande 2015-10-12, § 56 

 Socialnämndens yttrande 2015-08-25, § 107 

 Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 2016-01-26, § 27 

 Kommunstyrelsens förslag 2016-02-09, § 32 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

- Motionens förslag att kommunen i samverkan med landstinget 
 utreder möjligheterna att utveckla jourverksamheten bifalls. 
 

- Motionens förslag, att kommunens hemsjukvård i samverkan med 
 landstingets närsjukvård gör en projektbeskrivning som bland annat 
 bör ge svar på effekterna på närsjukvård, akutsjukvård och 
 ambulansverksamhet samt hur samverkan mellan huvudmännen 
 kan ske, anses vara besvarad med hänvisning till pågående 
 utvecklingsarbete. 
 
_____  
 
 
Beslutet skickas till: 
Sonja Emilsson 
Socialnämnden 
Kommunstyrelsens personalutskott  
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§ 21 

 
Frågor  
 
 Fråga om överklagandet över försäljningen av orangeriet på 
 Möckelsnäs 

 
 Bo Mazetti-Nissen (M) vill fråga kommunstyrelsens ordförande 
 Ingemar Almkvist (S) om överklagandet. 
 

 Fråga om det nya ekonomisystemet 
 
Elizabeth Peltola (C) vill fråga kommunstyrelsens ordförande 
Ingemar Almkvist (S) om pågående ekonomiuppföljning som är 
oacceptabelt försenad på grund av brister i det nya 
ekonomisystemet och hur man säkerställer att problemen inte drar 
ut på tiden eller upprepas.  
 

 Fråga om avskrivning av stiftelsen Linnés Råshults lån   
 
Gull-Britt Tranvik (SD) vill fråga kommunstyrelsens ordförande 
Ingemar Almkvist (S) om kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
om att avskriva kommunens lån till stiftelsen Linnés Råshult. 
 

 Fråga om så kallad ”räckviddsångest” 
 
Marie Olofsson (C) vill fråga kommunstyrelsens ordförande 
Ingemar Almkvist (S) om han är beredd att medverka till att 
eliminera ”räckviddsångesten” genom att se till att laddningsstolpar 
för elbilar i Älmhult omplaceras till mer centralare platser (vid 
offentliga platser såsom skolor, järnvägsstationen, handelscentrum 
etcetera). 
 
Not: Räckviddsångest är rädsla och obehagskänslor hos 
elbilsförare orsakade av att batteriet kan laddas ur och bilen 
stannar innan den är framme. 
 

 Fråga om Stinsahuset och om planerade verksamheter i 
fastigheten 
 
Roland Johansson (S) vill fråga kommunstyrelsens ordförande 
Ingemar Almkvist (S) om han anser att det är rätt att kommunen ska 
subventionera näringsidkare genom skatteintäkter med anledning av 
kommunens planer kring ombyggnation och renovering av 
Stinsahuset för uthyrning till restaurang/caféverksamhet. 

 
Kommunfullmäktige beslutar medge att ovanstående frågor får 
framställas och besvaras. Frågorna framställs och besvaras. 
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forts. 
 
 
 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
- Ovanstående frågor förklaras vara besvarade. 
 
_____  
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§ 22 Dnr 2016/17 109 
 

Interpellation om fritidsgård, boule, kulturskola 
med mera 
 
Sammanfattning 
 
Bo Bergsjö (L) konstaterar i interpellation inkommen 2016-01-19 att 
kommunledningen driver ett projekt om en kulturfabrik. Bo Bergjsö 
(L) betonar vikten av att det finns en bra fritidsgård, att kulturskolan 
får lämpliga lokaler och att boulespelarna kan spela inomhus 
samtidigt som han tycker det är viktigt att satsningen är långsiktig 
och genomtänkt. Mot denna bakgrund vill Bo Bergsjö (L) ha mer 
information om projektet och ställer följande frågor. 
 
1. Syftet från början med köpet av Hvita Korset var, så vitt vi förstår, 
att kunna bygga äldreboende, förskola eller bostäder. Den 
nuvarande fastighetens kondition, tillgänglighet med mera är 
tveksam.  
Kan en upprustning av vissa delar försvaras i ett långsiktigt 
perspektiv?  
Fungerar den tänkta långsiktiga lösningen tillsammans med 
Kulturfabriken?  
Hur länge? 
 
2. Olika typer av arbete pågår inom Kulturfabriken. 
Vilka beslut och vilka uppdrag kring Kulturfabriken har fattats av 
vem? 
 
3. I kommunens strategiska utvecklingsplan (SUP) talas om 
kulturstråket och dess utveckling. 
På vilket sätt har nya beslut fattats om SUP:en och kulturstråket? 
 
4. En del i kulturstråket är Folkets hus med samlingslokaler, bio med 
mera som har driftproblem. Föreningen har under flera år diskuterat 
sin utveckling. Fördelen att utveckla Folkets hus är bland annat att 
stabilisera den verksamhet som finns idag, bättre utnyttja befintliga 
lokaler och salar samt läget intill Gemö- och Linnéskolan. Läget intill 
skolorna gör att lokalerna kan utnyttjas i skolverksamhet. Plats finns 
även för boule. 
Har en utbyggnad av Folkets hus diskuterats som ett alternativ till 
ombyggnaden av Hvita Korset? 
Vilka är slutsatserna? 
 
5. Kulturskolan sägs ha lovats en inflyttning i januari 2016. Det lär 
behövas planändring, bygglov, upphandling med mera. 
Vilken är den realistiska planen? 
 
Kommunfullmäktige beslutade 2016-02-01, § 4 medge att 
interpellationen framställdes vid sammanträdet och besvaras vid 
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forts. 
 
 
 

kommunfullmäktiges sammanträde 2016-02-29 av kommunalrådet 
Ingemar Almkvist (S). 
 
Beslutsunderlag 
 

 Interpellation inkommen 2016-01-19 

 Kommunalrådet Ingemar Almkvists (S) interpellationssvar  
2015-02-15 
  

Kommunfullmäktiges beslut 
 

- Interpellationen anses vara besvarad. 
 
_____ 
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 § 23 Dnr 2016/17 109 
 

Interpellation om omorganisationen inom 
hemtjänsten  
 
Sammanfattning  
 
I interpellation 2016-02-01 framhåller Annika Rydh (oberoende, 
f.d.SD) hemtjänstpersonalens kritiska synpunkter som rör 
omorganisationen inom hemtjänsten och ifrågasätter syftet med och 
konsekvenserna av omorganisationen. Mot denna bakgrund vill 
Annika Rydh fråga socialnämndens ordförande Lars Ingvert (S) 
följande: 
 
1. Hur ska effektiviteten uppnås inom hemtjänsten och hur ser 
effektiviteten ut? 
 
2. Om man inte sparar några pengar – vad är då målet och syftet 
med denna förändring? 
 
3. Vilka lokaler ska hemtjänsten ha och hur anser man att detta blir 
effektivare när hemtjänstpersonalen har jobbat tillsammans med 
Solgårdens personal i fråga om att täcka varandra vid sjukdom eller 
annan frånvaro? 
 
4. Ska inte cheferna ingå i effektiviseringskravet? 
 
5. Varför krävs det bättre utbildning för att ta emot brukare ett par 
dagar tidigare? 
 
6. Hur blir miljötänket när cheferna ska köra runt flera mil varje dag? 
 
7. Hur är tanken att chefen ska vara tillgänglig när så mycket tid går 
åt att vara på vägarna? 
 
Beslutsunderlag  
 

 Interpellation inkommen 2016-02-01 

 Socialnämndens ordförande Lars Ingverts (S) interpellationssvar 
inkommet 2016-02-15 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
- Medges att interpellationen framställs och besvaras av 
socialnämndens ordförande Lars Ingvert (S) vid dagens 
sammanträde.  
 
- Interpellationen anses vara besvarad. 
_____ 
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§ 24 2016/17 109 
 

Interpellation om utbyggnad av fibernät i Älmhults 
kommun  
 
Sammanfattning  
 
I interpellation 2016-02-15 understryker Bo Bergsjö (L) vikten av det 
arbete fiberföreningar och andra engagerade gör i samverkan med 
kommunens och dess helägda bolag Elmnet och framhåller att 
Liberalerna stödjer detta arbete. Bo Bergsjö (L) belyser 
finansieringen för utbyggnaden av fibernätet i kommunen, Elmnets 
uttalade syfte samt anslutningsavgiften i centralorten och på 
landsbygden. Bo Bergsjö (L) framhåller att samma tjänst ska ha 
samma pris, oberoende om man bor på landet eller i centralorten 
samt anser att det inte är riktigt - om det finns flera parter på 
marknaden – att kommunen konkurrerar med det privata näringslivet 
genom att subventionera det egna bolaget med skattemedel. Mot 
denna bakgrund vill Bo Bergsjö (L) fråga kommunstyrelsens 
ordförande Ingemar Almkvist (S) följande: 
 
1. Överensstämmer de olika priserna i centralorten och på 
landsbygden med bolagets syfte om ”kommunal 
jämställighetsprincip”? 
 
2. Prissänkningen i centralorten visar antingen att prissättningen varit 
fel eller att den nya prissättningen i centralorten subventioneras av 
skattemedel. Hur stor andel av bolagets verksamhet är 
skattefinansierad respektive rörelseinkomster? 
 
3. Om fråga 2. visar att bolaget finansieras till stor del av skattemedel 
är det då korrekt att konkurrera med det privata näringslivet? Tycker 
Älmhults kommun att det i allmänhet är principiellt korrekt att 
subventionera egna bolag för att konkurrera med privata? 
 
4. Inför denna interpellation har Bo Bergsjö (L) letat efter handlingar 
som bokslut, sammanträdesprotokoll med mera på nätet, 
kommunens webb och liknande platser utan att hitta informationen. 
Anser fiberägaren Elmnet att det är lämpligt att använda nätet för 
information eller bör det begränsas till försäljning? 
 
Beslutsunderlag 
 

 Interpellation daterad 2016-02-15 

 Kommunstyrelsens ordförande Ingemar Almkvists (S) 
interpellationssvar daterat 2016-02-22 
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forts.  Kommunfullmäktiges beslut 
 
- Medges att interpellationen framställs och besvaras av 
kommunstyrelsens ordförande Ingemar Almkvist (S) vid dagens 
sammanträde.  
 
- Interpellationen anses vara besvarad. 
 
_____ 
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 § 25 Dnr KS 2014/80 214 
 

Detaljplan för fastigheten Virestad 2:2 m.m. – 
öster om stambanan; antagande 

 

Sammanfattning 
 

Miljö- och byggnämnden har upprättat förslag till detaljplan för 
fastigheten Virestad 2:2 m.m. – öster om stambanan. Syftet med 
detaljplanen är att möjliggöra upprättande av lagerbyggnader intill 
befintligt industriområde. 
 
Beslutsunderlag 
 

 Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 2016-02-02, § 33 

 Miljö- och byggförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 2016-01-20 

 Miljö-och byggnämndens beslut 2015-12-07, § 92 

 Köpekontrakt, undertecknat 2016-01-14 respektive 2016-01-18 
med tillhörande bilaga 1 

 Plankarta med planbestämmelser, daterad 2015-12-07 

 Planbeskrivning, daterad 2015-12-01 

 Samrådsredogörelse, daterad 2015-02-10 

 Granskningsutlåtande 1, daterat 2015-09-21 

 Granskningsutlåtande 2, daterat 2015-12-07 

 Miljökonsekvensbeskrivning, daterad 2015-02-09 

 Kommunstyrelsens förslag 2016-02-09, § 29 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

- Detaljplan för fastigheten Virestad 2:2 m.m. – öster om stambanan 
 antas. 
 
_____  
 
 
Beslutet skickas till: 
Miljö- och byggnämnden 
Miljö- och byggförvaltningen 
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 § 26 Dnr 2015/84 214 
 

Detaljplan för fastigheten Älmhult 8:4 
(Lokstallarna); antagande 
 
Sammanfattning 
 
Miljö- och byggnämnden har upprättat förslag till detaljplan för 
fastigheten Älmhult 8:4 (Lokstallarna). Syftet med detaljplanen är att 
fastigheten ska få ändrad markanvändning, från järnvägsändamål till 
småindustri och verksamhetsområde. 
 
På grund av jäv deltar inte Björn Pettersson (M) i handläggningen av 
detta ärende.  
 
Beslutsunderlag 
 

 Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 2016-02-02, § 34 

 Miljö- och byggförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 2016-01-20 

 Miljö-och byggnämndens beslut 2016-01-18, § 6 

 Plankarta med planbestämmelser, daterad 2016-01-12 

 Planbeskrivning, daterad 2016-01-12 

 Samrådsredogörelse, daterad 2015-12-01 

 Granskningsutlåtande, daterat 2016-01-12 

 Kommunstyrelsens förslag 2016-02-09, § 28 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
- Detaljplan för fastigheten Älmhult 8:4 (Lokstallarna) antas. 
 
_____ 
 

 
Beslutet skickas till: 
Miljö- och byggnämnden 
Miljö- och byggförvaltningen 

  


